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Dagordning 

 

1. Uppföljning från föregående möte 

1a) Satellitmottagningar CI-patienter.  

Erfarenheterna från Jönköping är goda, där såväl delaktigheten i mötena ökat samt att 

mätningar lokalt görs i större utsträckning. Både Östergötland och Kalmar positiva till att 

starta likvärdigt samarbete. Region Kalmar behöver utse två audionomer som bär 

övergripande ansvar tillika får utbildning och i viss omfattning kunna gå parallellt med 

kollegor i Linköping.  

Henrik kommer att kontakta hörselvårdscheferna Berit Högström i Kalmar och Merci 

Kalande i Västervik. 

Henrik lyfter att det bla. kvarstår en utmaning gällande reservdelshanteringen både 

gällande ev. minimikrav på lager i RJL och RKL samt övriga rutiner avseende 

kostnadstäckning.  

 

1b) CI-teamsmöte på fredagar, hur har det gått? 

En ökning har skett, men fler inbjudningar är möjliga. 

1c) Barn med försenad talutveckling och behov av hörseltestning 

Genomlysning av frågan har gett resultatet att RAG godkänner begränsad testning som 

screening för denna grupp. Det har också framkommit att urvalet av vilka barn som testas 

ser olika ut inom SÖSR. Kalmar kommer att följa upp detta och ta fram föslag på rutin för 

Kalmar som skulle kunna implementeras i SÖSR vid önskemål. 

Beslut att försöka ta fram en likvärdig och slimmad process för testning i SÖSR. 

Återkoppling mötet 25 nov.  
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1d) Asymmetrisk HNS (andra enheter och flöden) 

Henrik har inget att rapportera från NPO, han kontaktar NAG audiologi för att få mer 

information. Återkoppling på nästa RPO, 25 nov. 

 

1e) Utbildning ST-akademi ultraljud hösten 2024, hur har det gått?  

RÖ har löst de frågetecken som fanns gällande ekonomin och utbildningen ska genomföras 

enligt plan.  

 

 

1f) Återkoppling från respektive klinik till NPO/Henrik gällande behovet av 

luftvägskirurgi. 

Beslut att RPO släpper detta då behovet kommer att hanteras inom processen NHV. 

 

1g) State-of-the-art-föreläsningar på webutbildningen och/eller ÖNH-dagarna. 

Återkoppling från Lovisa. Inget RÖ pratat vidare om, men Lovisa ska föreslå och framföra 

RPOs önskan.  

 

 

2. Fortsatt finansiering ST-akademier 

RPO enades att återkommande utbildning ska ske och att värdskap planering mm ska 

rotera mellan regionerna. I detta värdskap inkluderas kostnadsåtagande avseende lokal och 

måltider på dagen. RPO har fortsatt frågor kring hur ev. middag på kvällen ska inkludera 

eller om respektive deltagare tar kostnaden mot traktamentesersättning. Möjligheter för 

traktamente ska kartläggas, Jenny inleder. Punkten återkopplas på RPO 25 nov. 

 

Aktuella remisser  

Vårdförlopp sista svarsdatum 29 oktober 

- Beslut att inte ha synpunkter på Knäledsartros proteskirurgi 

- Beslut att lämna synpunkter på Sällsynta sjukdomar med komplexa vårdbehov, Ulf och 

Anna förmedlar till processtödet som skickar svaren 

Cancer vårdprogram – revidering sista svarsdatum 4 november 

Beslut att lämna synpunkter på Hodgkins lymfom, Lovisa läser och ser till att RPO skickar 

med eventuella synpunkter där RCC sydöst sammanställer svaren från sydöstra. 

 

3. Återkoppling från Kunskapsråd 13 sept. 

Anna rapporterade från ett givande möte. Mötesanteckningar samt de bilder som Martin 

Serrander och Henriettae Ståhlbrandt visade finns publicerade på kunskapsrådet hemsida: 
https://sydostrasjukvardsregionen.se/kunskapsrad/kunskapsrad-halsa-och-rehabilitering/motesanteckningar-

kunskapsrad-halsa-och-rehabilitering/  

 

Anna rapporterade bla. om uppmaningen att ”Ta bort fem onödiga saker” 

Beslut att RPO kommer att få underlag till detta i samband med ”Verksamhet- och 

professorsmötet” i november, Lovisa återkommer med information. 

https://sydostrasjukvardsregionen.se/kunskapsrad/kunskapsrad-halsa-och-rehabilitering/motesanteckningar-kunskapsrad-halsa-och-rehabilitering/
https://sydostrasjukvardsregionen.se/kunskapsrad/kunskapsrad-halsa-och-rehabilitering/motesanteckningar-kunskapsrad-halsa-och-rehabilitering/
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RPO diskuterade kort kring vårdförlopp och dess utmaningar. En av summeringarna var att 

det är bra att verksamheterna inom ÖNH i merparten av flödena blir de som har att starta 

vårdförloppet. Vad det gäller Basaliom finns vetskap om att kollegorna inom RPO hud- 

och könssjukdomar har gemensamma utmaningar bla. i vilken omfattning stansbiopsier ska 

tas parallellt med att målgruppen fler äldre, med hudförändringar ökar kraftigt. RPO ger 

Anna stöd i att fortsatt för dialog med RPO hud- och könssjukdomar gällande vårdförlopp. 

 

5. Implementering PSVF grav HNS – dialog inbjudna hörselvårdschefer. 

Malin Åström, Mattias Alvhäll hade inför mötet fått nedan frågor att ta del av.  

 

- Inom vilka områden har vi svårt att nå upp till vårdförloppets rekommendationer? 

De beskriver förekomsten av olika resursbrister ffa . kompetensförsörjning. Kanske inte 

anställningen i sig, men själva tillgången eller bristen på tillgång till kompetenser måste 

säkras. Specifikt nationell brist på kompetensen audionom dess kompetensbrist överlag. 

Allt handlar om prioriteringar, det är dessa dialoger som förs just nu.  

Samtliga har samsyn kring att vårdförloppet för barn är i det närmaste implementerat, 

större utmaningar finns inom vuxen. Alla har ambition att införa vårdförloppet. Smyga 

igång för att sedan över tid följa alla steg fullt ut med bla. separata väntelistor i RKL och 

RJL. RÖ startar vid årsskiftet. Själva uppföljningen är en utmaning, patientnyttan måste 

lyftas. 

- Har vi inom dessa områden fattat aktiva beslut att avstå eller skjuta fram 

implementeringen för att prioritera andra områden som vi anser viktigare? 

Alla tre har påbörjat och plan finns. 

- Finns det områden där vi ser ojämlikheter inom SÖSR? 

RÖ Standardiserat modell för införande skiljer sig från de övriga regionerna dvs har inte 

standardiserat införandeprocessen på samma sätt. 

 

- Kan vi hjälpa varandra ytterligare inom detta område? 

Ja, bla. genom att fortsatt föra dialog och erfarenhetsutbyte. De berättar om det nätverk 

som sedan tidigare finns upprättat där kontinuerlig dialog med samtliga chefer inom 

sydöstra förs.  

 

Malin och Mattias medskick till RPO.  

Bra att ha det stödet som är standardiserat. Tydliggöra vilka gap som inte kan justeras med 

andra arbetssätt utan att faktiska resurser måste till. 

 

6. Återkoppling från Hörselvårdens utbildningsdag 

Jenny Adolfsson medverkar och berättar kort om program och resultat från dagen 

- Vårdförloppet barn och vuxna, Åsa Skagerstrand Örebro 

- Kloka kliniska val, Martin Serrander 
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- Em gruppdiskussioner med förberedda frågor som stöd 

o Audiomer (barn) Adm. personal, Tekniker 

o Sammanfattning på arbete 

o Värdefulla små tips 

- Hur ska ni följa upp – VISA på framgång 

- Underlagen, berör bla. remisshanteringen både fel och egenremisser, mer att arbeta 

med. Pat. Egenansvar, tekniken går framåt, undvika onödiga besök. Följa upp de 

standardiserade riktlinjer och rutiner och att man följer dem.  Dokumentation: 

standardisera, taligenkänning kan tillämpas. Kvalitetet: Fler REM mätningar, Förbereda 

patienter innan besök så att pat. Ev. förväntningar stämmer överens med ”verklighet”.  

- Plan, vårdförloppen 

- Medskick från Jenny 

Arbeta för att en liknade dag kan återkomma. RPO kommer att kalla Hörselvårdens 

representant till ett av vårens möten 2025. Särskilt intresse kring hur utveckling av 

processen kring förskrivning av hörapparater kan förbättras för att minska köerna. 

 

7. Klinisk genetik vid hörselnedsättning barn – återkoppling från gruppen och 

patientgruppen Morbus Osler.  

Generellt råder att processerna för målgruppen kan förbättras. Som ex. har RKL 

förhållandevis mycket stöd av andra regioner, men saknar återkoppling i form av vad kan 

RKL göra för förbättra processen för organisation och inte minst patienterna som får långa 

och många resor. För att föreslå en förändring av flöden med målet ökad hemtagning krävs 

bla. tider för operationsutrymme 

Punkten återupptas i nov. Jenny framför RPOs önskan om rapport till Pia Bergman.  

 

8. Handlingsplan 2024-2025 

Punkten flyttas fram till mötet i nov. 

 

9. Rapport från NPO  

Henrik berättar från mötet och visar mötesanteckningar från punkterna; 

 

4) NAG Sinonausal, 5) Rapporter, 6) NAG rehabilitering efter huvud-hals cancer 7) Lärträff 

9) Framtagande av kunskapsstöd 10) Socialstyrelsen nationell startegi – allergi. 11) Används 

Floseal 12) NAG tungband fråga från NPO barn och ungdomars hälsa 139 Långa väntetider 

inom ÖNH 

Specifika RPO kommentarer på punkterna 4,5,6 



 

Sydöstra sjukvårdsregionen, www.sydostrasjukvardsregionen.se 

4) Anna berättar kort om vad NAG har fått för uppdrag. Inkl. biologiska läkemedel med start 

kroniskt stöd för nästäppa hos vuxna. Kompletterande resurser kan bli aktuella att komplettera 

med. 

5) Rapporterna handlar om kall teknik och vårdförloppet 

6) NPO ska att inte fortsatt ha kvar representation i NAG rehab. 

 

10. Representant NPO och ordförande RPO 

RPO har framöver att hantera de förändringar som kommer genom att Henrik slutar sin 

anställning i RÖ. Val av ny NPO ledamot ska tas fram. Tillsvidare står RPO bakom att Lovisa 

Fanebro att representerar sydöstra. Leni tar uppdrag gällande intern förankring inom SÖSR. 

Anna aviserar att hon avslutar sitt chefskap i maj nästa år. Val av ny RPO ledamot för från 

Kalmar tillika ordförande i RPO ska utses under våren 2025. 

 

11. Revidering av riktlinjer – förslag publicering 

Punkten gäller de sjukvårdsregionala kunskapsstöd som publicerats på den gemensamma 

webbplatsen. Kunskapsstöd öron-, näs- och halssjukdomar - Sydöstra sjukvårdsregionen 

(sydostrasjukvardsregionen.se) 

Istället för nuvarande pdf:er föreslås en länkning till RÖs dokumenthanteringssystem vid 

namn Documenta. Den ändringen innebär ökat säkerhet att senast beslutat dokument även kan 

se på respektive region egenvalda interna och externa webbsidor.  

Beslut RÖ framåt ska hantera dessa dokument, namnge en kontaktperson för dok. som sedan 

förvaras i RÖs documenta. Processtöd och RÖ bär ett gemensamt ansvar. Processtödet 

återkopplar till övriga i RPO när arbetet är genomfört. 

 

12. Största förbättringen på våra kliniker, lära av varandra – Jönköping redovisar 

Förbättrad rutin för trachestomi patienter har tagits frami syfte säkra uppföljning tillika 

minska interna remisser. Rutinen inkluderar även kommunerna framgångsfaktorerna är att 

utbilda utbilda, utbilda och åter utbilda detta pga., hög rotation av anställda. Som ex. på stöd 

utöver verksamhetsutvecklare har Vårdhandboken inkl. filmer bidragit. 

 

 

13. Kurser för specialister i SÖSR 

Punkten flyttas fram till mötet i nov. 

 

14. Övriga frågor 

Nedan punkter anmäldes och sätts upp till mötet i nov. 

• Foniatiker Esofagus 

https://sydostrasjukvardsregionen.se/kunskapsrad/kunskapsstod/kunskapsstod-oron-nas-och-halssjukdomar/
https://sydostrasjukvardsregionen.se/kunskapsrad/kunskapsstod/kunskapsstod-oron-nas-och-halssjukdomar/
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• Botox – geografiskt lokalt 

• IBS 

 

15. Nästa möte 

✓ 25 Nov 9-12 digitalt 

 

 

Leni Lagerqvist 

Processtöd, sekreterare 


